
 
 
Sct. Georgs budskabet 2008 
 
BP mente, at ridderne i gamle dage var verdens første 
spejdere! 
Ridderen red forrest, ved hans side red væbneren og bag 
ham hans patrulje. 
 
Sådan som vi også gør det som spejdere. 
En leder som viser vejen, assistenten der hjælper og 
banden, koblet eller patruljen som yder deres bedste for at 
løse opgaverne som bliver stillet. 
 
Ridderne valgte Sct. Georg som deres værnehelgen. 
 
BP valgte Sct. Georg til spejdernes forbillede fordi han stod 
for det som BP lagde i det at være spejder. 
 
I kender nok alle sammen sagnet om Sct. Georg og dragen. 
Sct. Georg gjorde sit bedste for at frelse kongedatteren og 
tog kampen op for til sidst at dræbe dragen. 
 
Ikke fordi han selv ville have prinsessen, men fordi han 
synes at det var uretfærdigt at hun skulle dø. 
 
Ridderne brugte deres fritid på at hjælpe folk der trængte. 
De gjorde gode gerninger og kæmpede mod alt ondt. 
 
Som spejdere har vi altså fortidens Sct. Georg og 
middelalderens riddere som vores forbilleder. 
Men vi går ikke rundt og dræber drager. 
 

Nej, vi skal se det i overført betydning. Drager findes der 
ikke mange af, men der findes stadig uretfærdighed og mod. 
 
Mod bruger vi som spejdere, når vi kaster os ud i opgaver 
som vi ikke kender - når vi udfordrer os selv og hinanden. 
 
Uretfærdighed kender vi nok også til alle sammen. Vi skal så 
bare bruge vores mod på at kæmpe imod den. 
Hvad der er uretfærdigt, er meget forskelligt, alt efter hvem 
vi er. 
 
Vi lever i en travl hverdag. En hverdag der gør mange 
ensomme. Vi bruger vores tid på computeren hvor vi spiller, 
søger oplysninger på internettet eller sender beskeder til 
hinanden. 
Men vi besøger ikke hinanden så tit. Vi har ikke tid. 
 
Derfor bliver flere og flere ensomme. Det skal vi som 
spejdere være med til at gøre noget ved. 
Vi skal huske, at være gode kammerater, at hjælpe hinanden 
og andre. 
 
Sagnet om Sct. Georg kender vi fordi nogen fortalte sagnet 
til andre, der igen fortalte sagnet…. Og til sidst var der 
nogen som skrev det ned. 
 
Vi skal huske, at fortælle andre om spejderarbejdet. Om 
hvad vi lærer og hvad vi oplever af gode ting. 
Vi skal udbrede kendskabet til spejderarbejdet, for på den 
måde kan vi være med til at fortælle historier om gode 
oplevelser til andre, som måske kan huskes mange år frem. 
 
God Sct. Georgs dag! 
 
 
Per Stigaard 
Spejderchef 


